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Tanase (BVB): Economia noastra e convergenta cu cea a restului Europei; aceasta

convergenta nu se aplica în cazul pietelor de capital

Piata de capital creste ca efect al cresterii economice, motiv pentru  care trebuie creat efectul invers, trebuie

stimulate pietele de capital  pentru a genera cresterea economiei, a afirmat, joi, directorul general  al BVB,

Adrian Tanase, la cea de-a 10-a editie a evenimentului "CFA CEE  Investment Conference".

"Convergenta economica este o realitate, suntem la 75% din PIB în  comparatie cu restul Europei. Deci, economia

noastra e convergenta cu  cea a restului Europei, dar aceasta convergenta nu se aplica si în cazul  pietelor de

capital. Aceasta convergenta trebuie creata. Trebuie sa  gasim solutii pentru a genera convergenta. Piata de capital

creste, ca  efect al cresterii economiei, deci trebuie creat un efect invers:  trebuie stimulate pietele de capital pentru

a stimula cresterea  economiei", a afirmat Adrian Tanase.

Potrivit acestuia, achizitiile de actiuni se dezvolta mai bine decât partea de emisiuni.

"Trebuie sa vedem si care sunt prioritatile, partea de achizitie sau  partea de vânzare? Raspunsul, în general neutru,

este sa se genereze  ambele - si putere de achizitie si de vânzare. Pe partea de vânzare, pe  partea de emisiuni, stam

cam în urma. Deci, achizitiile de actiuni se  dezvolta mai bine decât partea de emisiuni, chiar si investitorii se  uita

la asta. Uitati-va la intermedierea financiara din sistemul bancar.  Acolo exista multe lichiditati - si asta înseamna

si ca exista  achizitie sau partea de achizitie sta bine, deci trebuie lucrat mai mult  la emisiuni. Cred ca acesta este

aspectul pe care ar trebui sa ne axam  în urmatorii ani", a adaugat directorul general al BVB.

În opinia sa, evolutia a fost buna pe piata de capital, în conditiile în  care numarul de conturi s-a triplat si exista

recorduri la mai multe  capitole.

"Cu toate astea, nu ne-am atins potentialul maxim - si cred ca trebuie  sa cream zona de investitii, sa aducem

investitori în regiune", a mai  spus Adrian Tanase.

Potrivit acestuia, si piata secundara este foarte importanta si trebuie sa creasca.

"Suferim si pe partea de lichiditati. Lichiditatile se cifreaza sub cele  din Republica Ceha, din Polonia. Prin urmare,

avem o problema cu  lichiditatile. Având o problema, trebuie sa o rezolvam, trebuie sa cream  o piata atractiva, cu

conditii bune si pentru achizitie si pentru  emisiuni. Partea cu lichiditatile este o problema mai curând tehnica si 

nu politica", a mai spus directorul general al BVB.

Profesionisti din domeniul financiar-bancar, reprezentanti ai mediului  de afaceri si ai autoritatilor publice din

tarile Europei Centrale si de  Est participa joi la cea de-a 10-a editie a evenimentului "CFA CEE  Investment

Conference", organizata de Asociatia CFA România.
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